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1.  Begrijp ik het goed dat het college beoogd dat de inwoners zowel een groene als oranje 

als grijze bak houden, een vast tarief betalen voor het legen van de groene en de oranje 

en invloed kunnen hebben op de kosten voor het legen van de grijze, afhankelijk van 

hoe vaak men deze aan  de weg zet? 

antwoord  Als onze gemeente verdere stappen wil maken om de afvalscheiding te verbeteren en 

de afvalbeheerkosten te beheersen, dan zijn er twee logische vervolgstappen denkbaar:  

1) De invoering van het recycle-tarief in combinatie met het huidige 

inzamelsysteem. Inwoners in laagbouwwoningen behouden daarbij 3 bakken aan 

huis voor plastic, blik- en drinkverpakkingen, groente-, fruit-, en tuinafval & 

etensresten en restafval. Inwoners in hoogbouwwoningen en in de binnenstad 

kunnen hun restafval aanbieden in wijkcontainers , de stroom groente-, fruit-, 

en tuinafval & etensresten in bovengrondse containers en de plastic, blik- en 

drinkverpakkingen in zakken. Beide systemen zijn geschikt of eenvoudig 

geschikt te maken om voor het recycle-tarief bij te kunnen houden hoe vaak 

men het restafval aanbiedt. 

2) Aanvullend op de invoering van het recycle-tarief het restafval overal binnen de 

gemeente inzamelen via wijkcontainers verderop in de wijk (ook wel restafval 

op afstand genoemd). Een dergelijk systeem levert de beste resultaten op qua 

afvalscheiding en afvalbeheerkosten. Maar dit vergt wel een grotere investering 

omdat er dan in de gehele gemeente ondergrondse containers moeten worden 

geplaatst. 

 

Beide stappen kunnen achtereenvolgend of in één keer ingevoerd worden. HVC 

adviseert om dit in stappen te doen, zodat inwoners eerst kunnen wennen aan minder 

restafval en de stap naar wijkcontainers verderop in de wijk vervolgens niet meer zo 

groot is. Ook kan ervoor worden gekozen om deze twee stappen te combineren. In 

bepaalde gebieden komen wijkcontainers voor het restafval en in andere, meer 

landelijke gebieden houden de inwoners de grijze bak. Bij een ondergrondse container 



 

 

worden meestal rond de 100-120 woningen aangesloten. Als de woningen in het 

buitengebied het restafval naar een ondergrondse container moet brengen, moeten die 

inwoners wel heel ver rijden om hun restafval kwijt te kunnen. 

  

 

De raad kan hiervoor de kaders meegeven waarbinnen het college het Recycleplan 

verder zal uitwerken.  

 

2. Waarom wordt er niet gekozen voor weging maar voor aantal keren lediging? 

Antwoord De ervaringen in andere gemeenten in het land leren dat een systeem op basis van het 

aantal keer legen van de bak de beste resultaten oplevert. Verder zijn er nog de 

volgende overwegingen voor het kiezen voor aantal keren ledigen: 

- het registreren van het aantal keren aanbieden is administratief minder 

intensief dan wegen en afrekenen op gewicht; 

- de neiging om “zwaar” afval in een andere bak te doen wordt minder; 

- het afrekenen per kilo kan ook leiden tot meer dumpingen; 

- het voorkomt dit discussie dat de buren afval in de bak aan huis  hebben 

gegooid. Er moet immers betaald worden per keer aanbieden, niet per kilo. 

Mocht iemand dan een vuilniszak in jouw bak gooien, heeft dit geen invloed op 

de hoogte van jouw rekening. 

 

3. Zijn de grijze bakken in onze gemeente al afgeschreven/aan vervanging toe en stel dat 

deze voorzien gaan worden van een chip kan dit dan bij de inwoners thuis of op locatie 

bij HVC? Hoe hoog zijn de kosten die dit met zich meebrengt? 

Antwoord De grijze bakken  zijn nog niet aan vervanging toe. In 2016 zijn er bij de invoering van 

het nieuwe inzamelsysteem nieuwe grijze bakken met een chip uitgezet. Hier is destijds 

voor gekozen om ervoor te zorgen dat ieder huishouden maximaal over 1 bak beschikt 

(stimuleren afvalscheiding) en er geen bedrijfsmatige bakken meer kunnen worden 

aangeboden bij het huishoudelijk afval. Het inzamelvoertuig van HVC leest de chip uit 

en kan zien welke bak er die dag mag worden aangeboden, zodat alleen die bakken 

geleegd worden. Door de chip die erin zit, zijn de huidige bakken al geschikt voor de 

invoering van recycle-tarief. Deze hoeven dus niet vervangen te worden. 

 

Wanneer er wordt gekozen voor het recycle-tarief dan moet het uitlees- en 

registratiesysteem van HVC aangepast worden zodat ook per adres kan worden 

bijgehouden hoe vaak de bak is aangeboden. De kosten hiervan zijn meegenomen in de 

berekening van HVC. 

 

4. Bij de themaraad van mei 2019 vernam ik dat er in Medemblik sprake is van 133 kg 

restafval per persoon per jaar. In de stukken lees ik echter 161 kg (in het RVS) en 151 kg 

(bijlage 1 p 21) Welke is juist? 

Antwoord Fijn restafval is wat er in de minicontainers, ondergrondse containers en zakken wordt 

ingezameld. Grof restafval is al het afval dat niet in de restafvalbak, -container, of –zak 

hoort. Het hoort ook niet bij het gft en etensresten, plastic, blik en drinkpakken en 



 

 

papier, textiel of glas. 

 

In 2018 was er 133 kilo fijn huishoudelijk afval per persoon en er was 151 kilo aan fijn- 

en grof restafval samen.  

In 2019 werd in Medemblik 161 kilo restafval (grof- en fijnrestafval) per inwoner 

ingezameld. 

 

5. In het RVS staat dat onze inwoners positief staan tegenover het recycletarief. Welke 

vragen zijn er precies gesteld aan onze inwoners? Is daarbij ook de vraag gesteld wat de 

inwoner van de gemeente nodig heeft om minder afval te leveren? 

Antwoord Er is onder andere gevraagd naar de tevredenheid van het huidige inzamelsysteem, hoe 

de inwoners hun afval aanbieden, waarom inwoners wel of niet hun afval scheiden en 

hoe ze tegenover het recycletarief staan. Ook de vraag wat de inwoner nodig heeft om 

beter afval te scheiden is gesteld. 

  

6. In het RVS staat dat de service op hoog en vergelijkbaar niveau moet blijven. Inwoners 

kunnen hun spullen brengen naar een afvalbrengstation. Als dat niet lukt kan men het 

grof afval laten ophalen. Mogen wij concluderen dat deze vorm van dienstverlening 

blijft voortbestaan in de vorm van een inclusief tarief? 

Antwoord Dit is één van de beleidskeuzes die onze gemeente kan maken voor de verdere 

uitwerking van het Recycleplan. Wil onze gemeente het grof afval gratis blijven ophalen 

of moeten inwoners hier in aansluiting op het recycle-tarief net als bij het aanbieden 

van fijn restafval voor gaan betalen? Wil onze gemeente de openingstijden van het 

afvalbrengstation verruimen om inwoners nog meer gelegenheid te bieden om het grof 

afval gratis gescheiden aan te kunnen bieden? Deze en diverse andere te maken 

beleidsmatige keuzes zijn uitgewerkt in de bijgevoegde whitepaper van HVC. 

 

 

 


